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Z A P I S N I K 

sa 38. sjednice 

Odbora za međunarodne odnose i iseljenike 

održane 23. decembra 2014. godine 

 

Sjednica je počela u 10.05 časova. 

Sjednici je predsjedavao prof. dr Miodrag Vuković, predsjednik Odbora. 

Pristvovali su članovi Odbora: Žana Filipović, Nikola Gegaj, Danko Šarančić, Koča Pavlović, 

Draginja Vuksanović, koja je tom prilikom shodno članu 65 Poslovnika Skupštine Crne Gore 

mijenjala Borislava Banovića i Goran Tuponja, koji je mijenjao Darka Pajovića. 

Sjednici su prisustvovali: sekretarka Odbora Vesna Radulović i saradnici u Odboru Dijana 

Mitrović i Jasmin Bojadžić. 

Za sjednicu je, jednoglasno usvojen sledeći: 

D N E V N I   R E D 

1.  DAVANJE MIŠLJENJA O DRAGICI PONORAC, KANDIDATKINJI ZA MJESTO 
IZVANREDNE I OPUNOMOĆENE AMBASADORKE CRNE GORE U REPUBLICI 
FRANCUSKOJ, NA REZIDENTNOJ OSNOVI SA SJEDIŠTEM U PARIZU; 
 
2. TEKUĆA PITANJA. 
 

 Otvarajući sjednicu, predsjednik Odbora je predstavio dnevni red, a za istim nije bilo 

zahtjeva za proširenje. 

Prva tačka dnevnog reda: Davanje mišljenja o Dragici Ponorac, kandidatkinji za mjesto 

izvanredne i opunomoćene ambasadorke Crne Gore u Republici Francuskoj, na rezidentnoj 

osnovi sa sjedištem u Parizu. 

 U svom izlaganju, kandidatkinja za ambasadorku Dragica Ponorac, dala je sveobuhvatnu 

analizu unutrašnje političke situacije u Francuskoj. Govorila je o poslednjim izborima za Senat i 

novoizabranom predsjedniku istog, Žeraru Laršeru, kao i rezultatima vladajuće Socijalističke 

partije čiji je lider predsjednik Francuske Fransoa Oland. Kao razloge za slabljenje podrške 

Olandu navela je nedovoljno snažne ekonomske reforme, koje se uglavnom svode na reformu 

poreskog sistema, ali i uticaj krize na Francusku.     Posebnu 

pažnju usmjerila je na polje bilateralne saradnje Francuske sa Crnom Gorom, za koju se može 

okarakterisati kao intenzivna. U tom smislu, navela je posjete na najvišem državnom nivou od 

2008. godine. Francusku podršku pristupanju NATO i evropskim integracijama ocjenjuje kao 

izuzetno značajnu. Dobre odnose koji karakterišu Crnu Goru i Francusku planira podići na viši 

nivo. Razvijanje ekonomske dimenzije tih odnosa, kroz povezivanje privrednih komora, jedan je 

od prioriteta njenog budućeg rada. Robna razmjena dviju zemalja u 2013. godini iznosila je 20,8 
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miliona evra, od čega je uvoz bio 17,5 miliona evra, a izvoz 3,3 miliona evra. Direktne investicije 

iz Francuske u 2013. godini iznosile su 2 miliona evra. Izdvojila je da postoji iskazano 

interesovanje za partnerstvo u modernizaciji aerodroma, projektima postrojenja za prečišćavanje 

otpadnih voda, kao i u turističkim uslugama. Govoreći o pojedinim projektima francuskih 

kompanija koji su propali, kazala je da ima namjeru da reaktivira one koju su važni za Crnu Goru, 

posebno u poljoprivredi. U tom sektoru, potpisan je Sporazum o saradnji Ministarstva 

poljoprivrede Crne Gore i Ministarstva poljoprivrede Republike Francuske, s ciljem unapređenja 

crnogorske privrede kroz korišćenje potencijalne pomoći u edukaciji, istraživanju i konkretnim 

projektima. Kao veoma pozitivnu izdvojila je intenzivnu univerzitetsku saradnju na nivou 

Univerziteta Crne Gore koji uspješno sarađuje sa Univerzitetom u Nici, Tuluzu i Strazburu, kao 

i sa Univerzitetom u Marseju kroz program obrazovanja na daljinu. Ministarstvo unutrašnjih 

poslova Crne Gore zainteresovano je za saradnju sa jednom francuskom kompanijom za izradu 

otisaka. U pripremi su nacrti protokola o readmisiji i sporazuma o saradnji u vanrednim 

situacijama između Crne Gore i Francuske, važni za dalje unapređenje odnosa. Podsjetila je na 

finansijsku podršku Francuske i pomoć u sanaciji posledica nakon poplava koje su zadesile Crnu 

Goru. Kada je riječ o saradnji u oblasti odbrane, kazala je da je tokom 2014. potpisan Tehnički 

sporazum o saradnji u ovoj oblasti. Navela je da Crna Gora razmatra ponudu kompanije “Airbus 

Holicopters” o nabavci dva multifunkcionalna helihoptera. Instrument za tehničku podršku i 

razmjenu informacija (TAIEX) takođe treba koristiti za mnogobrojne vrste pomoći poput posjeta 

eksperata, studijskih posjeta, seminara i radionica, obuka u cilju sticanja neophodnih tehničkih 

vještina, korišćenja baza podataka i informacionih sistema. Oblast od posebne važnosti, kao  

neiscrpan izvor mogućnosti saradnje je kultura. S tim u vezi, izrazila je zadovoljstvo činjenicom 

da su djela Dada Đurića u stalnoj postavci Nacionalnog muzeja savremene umjetnosti ,,Žorž 

Pompidu“, u Parizu. 

 Govoreći o dijaspori, kazala je da nema tačnih podataka. Određena baza podataka je 

započeta u vrijeme dok je radila u Ambasadi Crne Gore u Francuskoj i bilo bi veoma korisno taj 

posao privesti kraju. Ono sa čim je upoznata je da je dijaspora prilično podijeljena. Jedan od 

značajnih projekata koji već godinama sprovode Uprava za dijasporu, Asocijacija Montenegro, 

Ambasada Crne Gore u Francuskoj i Ministarstvo prosvjete Crne Gore, i koji će ona zdušno 

podržavati je učenje maternjeg jezika za djecu iseljenika iz Crne Gore, koji se organizuje  u Parizu. 

 Sumirajući cjelokupno izlaganje, apostrofirala je četiri polja saradnje: privredna saradnja 

povezivanjem privrednih komora; investicije; nastavak saradnje u oblasti poljoprivrede i 

kulturna saradnja.    

 U dijelu predviđenom za pitanja i komentare, svoje interesovanje iskazali su Koča 

Pavlović, Nikola Gegaj, Goran Tuponja, Draginja Vuksanović i Žana Filipović.  

 Tom prilikom, poslanik Koča Pavlović pitao je kandidatkinju o njenom stavu prema 

sadašnjoj Crnoj Gori, odnosno da li ista oslikava onu zemlju za koju se borila. Iskazujući 

optimizam za nastavkom pružanja doprinosa u poboljšanju svih aspekata života i djelovanja 

zemlje, Ponorac se saglasila da ,,ova Crna Gora nije dovoljna”. 

 Poslanik Nikola Gegaj je konstatovao da se radi o kandidatkinji sa impresivnim 

rezimeom, koja će nesumnjivo na kvalitetan način predstavljati Crnu Goru u jednoj od 

najznačajnijih zemalja Evropske unije i tom prilikom je poželio uspjeh u predstojećem radu. 
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 Učestvujući u komentarima, Goran Tuponja i Draginja Vuksanović su se saglasili sa 

pozitivnim ocjenama o kandidatkinji i najavili pozitivno glasanje. 

 Poslanica Žana Filipović posebno je pohvalili izuzetnu biografiju u kojoj se vidi 

raznolikost interesovanja ali i stručnost u različitim oblastima, a posebno je istakla period koji se 

odnosi na obrazovanje u sferi filmskih studija. Izrazila je nadu da će kulturna saradnja sa 

Francuskom biti dodatno osnažena za vrijeme mandata buduće ambasadorke Ponorac.  

 Nakon obavljenog glasanja, predsjednik Vuković je konstatovao da je kandidatkinja za 

mjesto ambasadorke u Republici Francuskoj Dragica Ponorac dobila pozitivno mišljenje Odbora 

za međunarodne odnose i iseljenike, pozitivno je glasalo šest poslanika - Miodrag Vuković, Žana 

Filipović, Nikola Gegaj, Jasmin Sutović, Draginja Vuksanović i Goran Tuponja, a poslanik Koča 

Pavlović bio je uzdržan. Okončanjem glasova, prešlo se na drugu tačku dnevnog reda. 

Druga tačka dnevnog reda: Tekuća pitanja. 

 U okviru druge tačke dnevnog reda, predsjednik je informisao da su Izvještaj o radu 

Odbora za 2014. godinu i Plan rada za 2015. godinu u završnoj fazi, te predlažio da se održi 

sjednica do kraja godine na kojoj bi se razmatrala pomenuta dokumenta.  

 Poslanici su u okviru druge tačke dnevnog reda upoznati sa Zapisnicima sa prethodnih 

sjednica, za koje je odlučeno da će na narednoj sjednici biti usvojeni. 

 Sjednica je zaključena u 10:55 časova. 

 

 

 

SEKRETARKA ODBORA                       PREDSJEDNIK ODBORA 

Vesna Radulović                        prof. dr Miodrag Vuković 


